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VOORSTELLING INSPECTIERAPPORT NT2 – VAC LEUVEN – 10 MAART 2016 

REACTIES EN VRAGEN UIT DE ZAAL – VERSLAG 

1°. Wat moeten we, in afwachting van een algemeen registratiesysteem, als centrum minimaal 

registeren? (Marjolein Miserez – PCVO Het Perspectief – Gent) 

Antwoord 

Wat de centra moeten registeren, is bepaald in OD 24. In voorliggend rapport pleit de 

Onderwijsinspectie voor een registratiesysteem op Vlaams niveau dat de basis vormt voor de 

gegevensuitwisseling over de NT2-cursist tussen de vele trajectbegeleiders. Een van de 

voornaamste niet-geregistreerde, maar essentiële gegevens is het perspectief van de cursist. Op 

dit ogenblik is dit registratiesysteem er niet. Het is een aanbeveling van de Onderwijsinspectie 

maar of deze aanbeveling zal opgevolgd worden, is nu nog niet duidelijk. (Onderwijsinspectie) 

Bij het uittekenen van het traject naar een sterk NT2-beleid, zal ook de oefening worden 

gemaakt welke gegevens waar moeten geregistreerd worden zonder extra planlast te creëren. 

(Joke Vispoel)  

2°. Er wordt gepleit voor een toename van het geïntegreerd aanbod, maar dit aanbod wordt 

niet meegefinancierd via de verschillende ’potjes’ voor NT2. Daarom deze bijkomende 

aanbeveling: “Houd in toekomstige financieringssystemen ook rekening met het 

geïntegreerd aanbod”. (An Butaye – CBE Kortrijk-Roeselare) 

Antwoord 

Geïntegreerd aanbod kan een krachtig middel zijn. Vandaar ons pleidooi voor een breder aanbod 

dat veel meer vertrekt vanuit de cursist. (Onderwijsinspectie) 

3°. Hoe valt het pleidooi voor een open-end financiering te rijmen met het pleidooi voor 

kleuring van de middelen? Quid ruim geletterdheidsbeleid voor laaggeschoolden? 

Verschillend financieringssysteem voor NT2 en andere opleidingen maakt dat er opnieuw 

verschillende ‘potjes’ zijn. (Rein De Ryck -  Leerpunt Gent-Meetjesland-Leieland) 

Antwoord 

Open-end financiering moet toelaten te voldoen aan de vraag naar een behoeftedekkend aanbod 

NT2. Hoe dit dan concreet moet, is niet technisch uitgewerkt in het rapport. De uitwerking 

gebeurt best in samenspraak met de centra. De CBE voorzien in een aangepast traject per cursist 

op basis van de vastgestelde nood. De vraag die dan rijst is: quid andere Vlamingen die ook 

noden hebben? Deze vraag is terecht en wordt meegenomen. (Onderwijsinspectie) 

4°. Is er geen tegenstelling tussen enerzijds de aanbeveling om het aantal aanbieders te 

beperken tot 4 per regio en anderzijds de stelling dat dit niet moet betekenen dat kleine 

centra opgeslorpt worden? (Bavo Van Soom – Onderwijskoepel Steden en Gemeenten) 

Antwoord 

De keuze voor 4 aanbieders per regio is discustabel. Dit is in het rapport opgenomen om de 

centra uit te nodigen om out of te box te denken en niet automatisch te denken in termen van 

rationalisatienormen of centrumfusies met opslorping van de kleine centra.  
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Het is een oproep om te denken in termen van behoeftegerichte trajecten, vertrekkend van de 

instroom en de noden van de cursist. De boodschap is om niet voor de meest vanzelfsprekende 

scenario’s te kiezen. (Onderwijsinspectie) 

5°. Wat zijn regio’s? De werkgebieden van de consortia? (Christine Van Kerckhove – PCBO 

Meetjesland) 

Antwoord 

Nee, met regio’s wordt hier verwezen naar de werkingsgebieden van de Huizen van het 

Nederlands. (Onderwijsinspectie) 

6°. NT2 is bevoorrecht binnen het CVO-landschap (inspectie, aandacht van de overheid, 

ondersteuning van de Huizen). NT2 is een juweeltje aan de kroon van het VWO. Gehoopt 

wordt dat dit zo zal blijven. In het VWO zijn er – naast NT2 - veel studiegebieden waar 

niemand meer naar omkijkt. Indien ook de andere opleidingen dezelfde ondersteuning 

zouden krijgen, dan zou overal de 95% behaald worden die nu behaald wordt voor NT2. 

(Lut Lippeveld – CVO De Oranjerie) 

Antwoord 

NT2 ligt het beleid nauw aan het hart. De aangekondigde hervorming van het 

volwassenenonderwijs heeft de bedoeling om, naast het NT2-aanbod en mede vanuit de NT2-

expertise, de andere studiegebieden binnen het VWO te versterken. (Joke Vispoel) 

We zouden graag ook onderzoek doen in de andere studiegebieden. (Onderwijsinspectie) 

7°. Quid regierol van de Huizen? 1) De Huizen zijn opgegaan in nieuwe structuren en zijn 

momenteel vooral bezig met het vinden van een plaats in de nieuwe structuren. Vanuit de 

CBE wachten we af welk effect deze hervorming zal hebben. Zal een geïntegreerde intake 

(inburgering + NT2) voldoende beantwoorden aan de eigen verwachtingen? 2) Regie is niet 

nieuw. De consortia zijn kapotgegaan aan hun regierol. Hoe zullen de Huizen zich 

wapenen om die regierol wel te kunnen opnemen? (Rein De Ryck -  Leerpunt Gent-

Meetjesland-Leieland) 

Antwoord 

Hoe de slagkracht van de Huizen te verhogen, maakt deel uit van het verdere traject om tot een 

sterk NT2-beleid te komen. De inkanteling van de Huizen in de Agentschappen is een 

opportuniteit. O.a. het beleidsvoerend vermogen om tot een onderbouwd behoefteplan te 

komen en de regie op te nemen over de uitvoering ervan, wordt versterkt. (Joke Vispoel) 

Hoe de dienstverlening en de beleidskracht van de Huizen versterken (wat is kwaliteitsvolle 

neutrale dienstverlening, wat is goed overleg, … ) wordt best samen met het NT2-werkveld 

uitgewerkt. (Onderwijsinspectie) 
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8°. Het enige wat de NT2-leerkacht heeft, zijn de nieuwe opleidingsprofielen (OP). Hij of zij is 

ook de enige die deze OP in vraag stelt. U vraagt mij een schilderij te maken en geeft mij 

een potlood. (Dirk Bouckaert – CVO Gent) 

Antwoord 

Het klopt dat de NT2-leerkrachten worstelen met de nieuwe OP en dat het hierbij om meer gaat 

dan alleen maar technische problemen. Met de nieuwe OP is heel veel mogelijk, maar er moet 

pragmatisch mee worden omgegaan. 95% van de cursisten vraagt een geïntegreerd aanbod 

mondeling + schriftelijk. Er moet m.a.w. niet massaal worden ingezet op differentiatie, maar wie 

om differentiatie vraagt, moet een gedifferentieerd aanbod kunnen krijgen. Het was 

oorspronkelijk de bedoeling om binnen deze inspectieopdracht ook een ‘goed praktijkboek’ op te 

stellen, maar dit kon niet worden opgenomen bij gebrek aan tijd en middelen. Doorheen het 

rapport zitten wel goede praktijkvoorbeelden. Het nieuwe OP is geen potlood, maar een 

kleurdoos. Momenteel wordt er echter maar 1 potlood gebruikt. De regenboog moet nog ontdekt 

worden. Samenwerking kan hierbij helpen. (Onderwijsinspectie)  

9°. Aanvullend wat de OP betreft: 1) het feit dat het moeilijk is om met de nieuwe OP te 

werken heeft ook te maken met het feit dat de actualisering niet voor het geheel is 

gebeurd. Dat is jammer. In de toekomst moet er over worden gewaakt om bij actualisering 

meteen alles mee te nemen. 2) het is goed dat de NT2-leerkacht open staat voor 

verandering, professioneel is, enzovoort. Het is wel jammer dat dit enkel gekoppeld is aan 

vakdidactiek. Daarnaast moet er ook vakdeskundigheid zijn in het vak NT2 en moet de 

docent voldoende algemene taalbeheersing hebben. Deze aspecten worden onvoldoende 

belicht in het rapport. (Hilde Vanderheyden – AHOVOKS)  

Antwoord 

Een inschatting van de algemene taalbeheersing van de NT2-leraar maakte geen deel uit van de 

onderzoeksopdracht. 

Het is correct dat NT2 een apart vak, een apart domein is en dat er dus ook specifieke 

vakexpertise nodig is. Staat dit echter haaks op een ruime werving? Je kan het vak ook leren. 

Het is belangrijk om aandacht te hebben voor het vak. De nodige competenties om de stiel goed 

uit te oefenen moeten er zijn, maar die competenties kunnen ook buiten de basisopleiding 

verworven worden. (Onderwijsinspectie) 

10°. Wat vinden de cursisten zelf van de nieuwe OP? (Katrien Quirijnen – HvN Brussel) 

Antwoord 

Er zijn CVO die ervoor geopteerd hebben om mondelinge en schriftelijke vaardigheden apart te 

laten geven door verschillende leerkrachten. Dit willen de cursisten zeker niet. Een belangrijke 

randopmerking bij de cursistenbevraging is dat enkel cursisten werden bevraagd die les volgden. 

Hun vragen situeren zich vooral op het vlak van ondersteuning, organisatorische kwesties en het 

gebrek aan oefenkansen. De finesses van de OP zijn minder sterk tot hen doorgedrongen. Bij CBE 

ziet men wel een vluggere doorstroom in de mondelinge trajecten. Het verschil in doorstroom 

tussen mondeling en schriftelijk groeit, en dat is positief. (Onderwijsinspectie) 
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11°. Slotvraag vanuit de Onderwijsinspectie: wat in het rapport heeft u positief verrast, wat 

was zoals verwacht en wat ontbreekt ? 

� Het ontbreken van een lijst met goede praktijkvoorbeelden, is een lacune. De nieuwe OP 

leiden tot heel wat vragen. Komt die lijst er nog, of moeten we vooral luisteren naar collega’s 

of andere centra? Maar ook zij zijn onzeker. (Jurgen Segers – CVO LBC-NVK Beringen) 

Antwoord 

Is het maken van een lijst met goede praktijkvoorbeelden een opdracht voor de inspectie of 

voor een andere actor? Er is een nieuw inspectiesysteem in de maak. Hoe de vraag naar de 

beste praktijkvoorbeelden concreet uitwerken en bepalen welke actor hiervoor het best 

geplaatst is, wordt meegenomen in dit traject. De rollenbevraging bijvoorbeeld begint een 

eigen leven te leiden, wordt  een doel i.p.v. een middel. Het is aangewezen om terug de juiste 

focus te leggen. (Onderwijsinspectie) 

Het is inderdaad een terechte vraag en een grondig onderzoek naar goede 

praktijkvoorbeelden is aangewezen om duidelijk te maken wat er te leren valt en hoe deze 

info dan best wordt uitgewisseld. (Joke Vispoel) 

� Er staan heel wat uitdagingen in het rapport. De Huizen zijn ingekanteld in de 

Agentschappen. Het inkantelingsproces moet zo vlug mogelijk worden afgerond zodat ze 

terug naar buiten kunnen treden. Het is fijn om te lezen dat de samenwerking met de Huizen 

gesmaakt wordt. Vanuit het Agentschap willen we die samenwerking continueren. (Leen 

Ardui, Agentschap Integratie & Inburgering) 

� We hebben veel gehoord vandaag en we hebben triggers gekregen om het beter te doen. 

Maar NT2 is een deel van het VWO. Wat zal de impact zijn op het centrum en het bestuur 

van het centrum als er 1 studiegebied uitgehaald wordt en hiervoor andere spelregels 

worden opgelegd? Binnen het centrum werken ook leerkrachten die benoemd zijn in andere 

studiegebieden. (Els Willems – PCVO Het Perspectief Gent) 

� Het is ook belangrijk om de samenleving te sensibiliseren zodat anderstaligen de kans krijgen 

om Nederlands te spreken. Hoe kunnen we het NT2-verhaal mee laten dragen door de ganse 

maatschappij? ((Hilde Vanderheyden – AHOVOKS) 

Antwoord 

Taal(promotie)beleid is een belangrijk onderdeel van het NT2-beleid. Het is de bedoeling om 

het samenspel tussen NT2 en taal(promotie)beleid te versterken. (Joke Vispoel) 


